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RG - 0002.P.XXXVI.2013          
            
   

P R O T O K Ó Ł   NR   XXXVI/ 2013 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 28 listopada 2013 r. 
 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski.. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu 
Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami na 2014 rok”. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2014. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Piotra Kędziory na Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą na rok 2014. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej                       
w Nowym Mieście nad Wartą do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego, o którym mowa                            
w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. – Prawo energetyczne (tekst jedn. Dz. U. z  2012r.  poz. 
1059 z późniejszymi  zmianami). 
Punkt 12.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 13. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 14. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji.   

Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XXXVI Sesję Rady Gminy i powitał 
Radnych Gminy Nowe Miasto nad Wartą, Sołtysów pana Wójta oraz zaproszonych gości. 
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Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy stan 15 Radnych, obecnych                     

jest 14 Radnych, w związku z powyższym,  podjęte uchwały będą prawomocne. 
 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
W punkcie tym Przewodniczący informował, że w związku z propozycją pana Wójta 

oraz pani Skarbnik, aby wprowadzić kilka zmian do budżetu Przewodniczący złożył wniosek 
formalny o wprowadzenie do porządku posiedzenia w punkcie 12., uchwałę w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2013 r. – za propozycją Przewodniczącego opowiedziało się 14 
Radnych. Następnie Przewodniczący pytał czy ktoś z Radnych chce wnieść jeszcze jakieś 
poprawki do porządku obrad.  
 Radna Ewa Andrzejewska informowała, że z uwagi na fakt, że od komisji upłynęło 
bardzo mało czasu, a na komisji został wprowadzony projekt uchwały w sprawie skargi na 
Wójta Gminy, Rada nie doszła na tej komisji do żadnych wniosków, gdyż nikt do końca nie 
czuł się kompetentny żeby rozpatrzeć tą sprawę, dobrze byłoby gdyby Rada miała więcej 
czasu na zapoznanie z tą sprawą, w związku z tym Radna złożyła wniosek formalny                        
o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Wójta Gminy.  
 Przewodniczący podziękował Radnej i pytał czy ktoś jeszcze składa propozycje zmian 
co do porządku obrad. W związku z brakiem dalszych uwag, pan Janicki proponował 
przegłosowanie wniosku Radnej Ewy Andrzejewskiej.  

o Na salę posiedzenia dołączył do grona Radnych, Radny Artur Borkowski. W związku                         
z powyższym na sali posiedzenia zasiada 15 Radnych.  

„Za” wnioskiem formalnym o wycofanie z porządku obrad uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi Pana Piotra Kędziory na Wójta Gminy Nowe Miasto nad Wartą opowiedziało się 14 
Radnych, 1 głos wstrzymujący, 0 głosów przeciwnych.  
W związku z powyższym porządek posiedzenia wygląda w sposób następujący:  
 
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu 
Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami na 2014 rok”. 
 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2014. 
 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą na rok 2014. 
 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej                       
w Nowym Mieście nad Wartą do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego, o którym mowa                            
w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. – Prawo energetyczne (tekst jedn. Dz. U. z  2012r.  poz. 
1059 z późniejszymi  zmianami). 
 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.  
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Punkt 12.  
Interpelacje Radnych. 
 
Punkt 13. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Punkt 14. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z Sesji tradycyjnie  zamieszczony jest na 
stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi do protokołu. 

Radny Jacek Nyczke prosiła o sprostowanie w Protokole nazwy linii autobusowych 
PKS winno być JLA.  

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący proponował przyjęcie 
protokołu. Protokół z  XXXV Sesji został przyjęty 15 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                    
0 głosów wstrzymujących. 

 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  

Przewodniczący poinformował, że od poprzedniej sesji upłynęły 3 tygodnie, a praca 
Przewodniczącego skupiła się na konsultacjach z Radcą Prawnym, również odnośnie skargi 
która dotarła do Rady Gminy. Przewodniczący informował, że również nie czuje się 
kompetentny, aby na ten moment ocenić zasadność skargi.  
Przewodniczący odczytał pismo mieszkańców Klęki, którzy zwracają się z prośbą                               
o wyłożenie kostką brukową odcinka drogi – ok. 1 km na nowo powstałym osiedlu w Klęce. 
Przewodniczący zawiadomił, że sprawy dróg są dość często poruszane w naszej gminie, ale 
cieszy fakt, że w budżecie na 2014 rok inwestycji związanych z drogami jest sporo. Na tym 
swoją wypowiedz Przewodniczący zakończył i oddał głos panu Wójtowi.       

 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.  
 Pan Aleksander Podemski, informował, że ostatni czas to praca nad budżetem, 
zgodnie z harmonogramem, z procedurą uchwalania budżetu do 15 listopada Wójt składa na 
ręce Przewodniczącego oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej projekt budżetu na następny 
rok. 15 listopada projekt budżetu znalazł się także na stornie internetowej Urzędu Gminy. 
Zadaniem Wójta jest to, aby skonstruować budżet w taki sposób, aby zyskał akceptację 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. Wszystkie wnioski, które wpłynęły Wójt przeczytał, 
zawsze w budżecie należy zachować formułę wydatkową, nie powinno się dopuścić do 
sytuacji, że wpływy będą mniejsze niż wydatki, bo  nie uzyska się pozytywnej opinii RIO. 
Nie wszystko w tym budżecie jest ujęte, Radni budżet otrzymali, prawdopodobnie 12 grudnia 
będzie komisja na którym będzie on wnikliwie omawiany.  
W chwili obecnej jest ogłoszony przetarg na wywóz śmieci z terenu gminy, ponieważ 
poprzedni przetarg obowiązywał do końca 2013 roku. Kolejny przetarg będzie ogłoszony na 
rok. Jeżeli chodzi o kwestię transportu publicznego to trwają rozmowy z liniami 
autobusowymi odnośnie utrzymania kursów autobusu, trudno jest w tej kwestii o szersze 
dyskusje ponieważ autobusy są potrzebne, aby ludzie mogli dotrzeć do pracy, a dzieci                     
do szkoły.  
Wójt zawiadomił również, że rozciąga się w czasie sprawa budowy inwestycji gazociągu                
w Wolicy Nowej. Sprawa na tą chwile jest na etapie pozyskiwania zezwolenia na budowę,                 
w najbliższym czasie Wójt planuje spotkać się z mieszkańcami, aby przedyskutować 
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wszystkie kwestie z tym związane. Ponadto Wójt poinformował, że zmiany w budżecie 
zostaną omówiony jak Rada dojdzie do realizacji tegoż punktu.       
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 
2014 rok”. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady po czym proponował podjęcie 
dyskusji.  
 Głos zabrała Radna Julia Rzepka, która informowała, że zauważyła, że projekt 
Programu zakłada dofinansowanie imprez sportowych, co zapewne jest konsekwencją tego, 
że GOK przejmie zadania z zakresu kultury, jest to zapewne pewien eksperyment- to ciekawe 
rozwiązanie. Bo Radna jako osoba która działa w stowarzyszeniu i bierze udział w tych 
projektach ma świadomość, że jest to niezwykłe trudne bo trzeba mieć swój wkład finansowy, 
a nie każde stowarzyszenie takie posiada. Radna wyraziła zdanie, że myśli, że to rozwiązanie, 
w którym pan Dyrektor GOK pracuje szerzej ze stowarzyszeniami w sferze kultury jest 
dobrym rozwiązaniem, dlatego Radna będzie popierała ten Program. Radna ma tylko 
wątpliwość co do rozdziału VII – priorytetowe zadania publiczne pkt. 2) upowszechniania   
działalności w    zakresie   nauki,   edukacji, oświaty i  wychowania, poprzez organizację                     
i  prowadzenie  alternatywnych  form opieki  i  wspierania rozwoju dzieci w wieku 
przedszkolnym ze środowisk nie faworyzowanych z Gminy”- Radna nie do końca rozumie 
ten zapis, wyraziła zdanie, że nie do końca jest to dobry zapis. Ponadto Radna Rzepka dodała, 
że zapewne OSP Klęka skorzysta z tego Programu i w ten sposób wszyscy będą zadowoleni.  

Przewodniczący  w związku z brakiem dalszych pytań zamknął dyskusję i przeszedł 
do głosowania.     
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „wstrzymujące”, 0 głosów 
przeciwnych.  
► Uchwała Nr XXXVI/216/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 listopada 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2014. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Radny, po czym głos oddał pani Iwonie 
Golińskiej- Kierownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą.                      
Pani Kierownik omówiła Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na rok 2014 informując, że Rada corocznie uchwala Program. W Programie przedstawione                       
są działania realizowane w Gminie Nowe Miasto nad Wartą. Zadanie to wynika z ustawy                     
o zachowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Gminny Program jest aktem 
prawnym na podstawie którego opierają się wszystkie lokalne działania związane                              
z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych. W programie jest mowa                         
o nadużywaniu napojów alkoholowych, jest też przedstawiona diagnoza problemów 
alkoholowych oraz zasoby jakie znajdują się na terenie gminy. Na 9 090 mieszkańców                       
na podstawie spisu z Urzędu Stanu Cywilnego można oszacować, że w Gminie żyje ok. 212 
osób uzależnionych od alkoholu. Po przeprowadzeniu ankiet wśród uczniów klas II 
gimnazjum z terenu Nowego Miasta i Chociczy wynika, że co 6 uczeń upił się w ciągu 
ostatnich 3 miesięcy natomiast co 3 pił wódkę, a co 2 pił piwo. W związku z czym z danych 
statystycznych wynika, że młodzież coraz częściej pije i to nie tylko chłopcy, ale i 
dziewczęta. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  
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o Jako pierwszy głos zabrał Radny Artur Borkowski, pytał ile interwencji zostało 
podjętych, czy były one przeprowadzane z policją bo Radny nie spotkał się jeszcze                  
z policjantem który poucza chociażby pijących pod sklepem. 

 Pani Kierownik informowała, że statystyka kontroli sklepów na pewno była nasilona 
w okresie letnim, ponieważ spożycie napojów alkoholowych pod sklepami wzrasta.                        
Są prowadzone kontrole w składzie 3 osobowym członków komisji, a dlatego bierze w nich 
udział policjant ponieważ policjant wchodzi w skład komisji. Policjant może nałożyć mandat, 
karę grzywną, a komisja zwraca uwagę na prawidłowość sprzedawania napojów 
alkoholowych. ¾ placówek sprzedających alkohol było skontrolowane, z tego są sporządzone 
protokoły.  
Radny Borkowski informował, że nieraz był świadkiem jak młodzież niepełnoletnia sięga po 
tego typu trunki, odbywa się to bezkarnie.  
Pani Kierownik informował, że trudne są takie interwencje, ponieważ kiedy osoby te widzą, 
że podjeżdża radiowóz od razu jest chowanie butelek, trudne są sytuacje do udowodnienia,                 
a jeżeli są nakładane mandaty to nie są płacone. Każdy kto widzi taką sytuację ma prawo                  
do ingerencji, ma prawo zadzwonić i zgłosić taką sytuację.  

o Radny Wincenty Pawelczyk, pytał Wójta czy opłaty za koncesję są w naszej gminie 
równe dla wszystkich sklepów czy są  obliczane w zależności od sprzedaży. 
Wójt informował Radnego, że są uzależnione od sprzedaży, kwota roczna w budżecie 
z koncesji to ok. 110 tys. zł.  

o Radna Zofia Kędziora informowała, że niejednokrotnie Radna była świadkiem jak 
chłopak młodo wyglądający chciał zakupić alkohol i pani żądała dowodu.                        
Panie ekspedientki są tak wyczulone, że młodzieży nie sprzedają alkoholu bo wiedzą 
jakie są tego konsekwencje, jakie są kary, a przede wszystkim pozbawienie koncesji. 
Radna apelowała, że należałoby zwrócić uwagę osobom starszym, które kupują tej 
młodzieży alkohol.  

o Radna Julia Rzepka, informowała, że z przyjemnością słuchało się jak działa 
placówka, Radna wyraziła zadowolenie, że komisja bierze udział w projektach 
unijnych. Radna przyznała, że dopóki nie była Radną nie zdawała sobie sprawy jak 
działa Stowarzyszenie. 

o Radny Jacek Nyczke prosił o przybliżenie Radnym kto zasiada w Komisji 
Alkoholowej. 
Pani Kierownik informowała, że Przewodniczącą jest pani Kierownik OPS, której 
zadaniem jest prowadzenie rozmów z uzależnionymi, kierowanie na leczenie, ponadto 
w skład komisji wchodzi dzielnicowy pan Piotr Cepa, pracownik socjalny ośrodka 
interwencji kryzysowej pan Piotr Bąk, oraz pani ze służby zdrowia pani Hanna 
Kucharczyk.  
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do procedury 
głosowania za podjęciem uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów 
przeciwnych.  
► Uchwała Nr XXXVI/217/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 listopada 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na rok 2014. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący, w związku z brakiem pytań przeszedł do 
głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów 
przeciwnych.  
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► Uchwała Nr XXXVI/218/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 listopada 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej  w Nowym Mieście nad Wartą do załatwiania indywidualnych spraw                      
z zakresu administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku 
energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. – Prawo 
energetyczne (tekst jedn. Dz. U. z  2012r. poz. 1059 z późniejszymi  zmianami). 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący po czym głos oddał pani Iwonie Golińskiej 
kierownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej.  

Pani Golińska informowała, że  dodatki energetyczne to nowe zadanie, które wchodzi 
w życie z dniem 1 stycznia 2014 roku. Wynika ono z ustawy z dnia 26 lipca br.-  Prawo 
Energetyczne. Aby taki dodatek otrzymać należy spełniać następujące kryteria:  

1. Osoba lub rodzina musi mieć prawo do dodatku mieszkaniowego- takie dodatki są 
już przez Ośrodek Pomocy Społecznej prowadzone. 

2. Musi mieć zawartą umowę kompleksową lub umowę sprzedaży energii elektrycznej 
z przedsiębiorstwem energetycznym.  

3. Musi zamieszkiwać w miejscu dostarczania energii.  
Osoba, która będzie otrzymywała dodatek energetyczny jest nazwana zgodnie z ustawą 
„Odbiorcą wrażliwym energii elektrycznej”. Dodatek ten będzie przysługiwał od 1 stycznia 
2014 roku. Wynika on z dyrektyw Unii Europejskiej, dodatki energetyczne tak samo jak 
dodatki mieszkaniowe mają pomóc zarządcom i osobom słabym ekonomicznie w utrzymaniu 
mieszkania. Wysokość dodatku będzie ustalał Minister właściwy do spraw gospodarki.                     
Do 30 listopada 2013 roku będzie ogłoszona wysokość dodatku energetycznego. Będzie się 
ona różnicowała między gospodarstwem domowym prowadzącym przez osoby samotne, 
gospodarstwem domowym składającym się z 2 do 4 osób i gospodarstwem domowym 
składającym się z co najmniej 5 osób. Dodatek taki będzie wypłacany do 10 każdego miesiąca 
z góry. Dla przykładu: osoby samotne ok. 14,00 zł/ miesięcznie, rodziny do 4 osób- 19,00 zł/ 
miesięcznie, a od 5 osób- 23,00 do 28,00 zł/ miesięcznie. Brany jest też pod uwagę dochód 
rodziny, metraż mieszkania, oraz koszty jakie są związane z eksploatacją mieszkania.                    
Wg. statystyki na ten moment od stycznia do końca listopada 2013 roku do dodatku 
energetycznego kwalifikuje się 114 świadczeń, wychodzi ok. 10-15 wniosków na miesiąc. 
Dodatek ten przyznaje Wójt Gminy, a środki przyznawane są od Wojewody.  

o Radny Wincenty Pawelczyk pytał panią kierownik czy dodatki wypłacane są na 
oświadczenia czy na zaświadczenia.  
Pani Golińska informowała, że oświadczenia o pracy dorywczej, a zaświadczenia                 
z zakładu pracy. OPS żąda zaświadczenia.  

o Radna Alicja Kryszak pytała czy dobrze zrozumiała, że pieniądze będą pochodziły   
od Wojewody. 
Pani Kierownik informowała, że owszem będzie składane zapotrzebowanie na 
podstawie którego Wojewoda będzie wypłacał te dodatki.  

o Radny Juliusz Twardowski pytał, w jakiej wysokości w tej chwili wypłacane są 
dodatki mieszkaniowe. 
Pani Golińska informowała, że kwoty są różne, począwszy od dochodu rodziny, 
metrażu, dodatki zamykają się w kwocie od 70,00 zł do 300,00 zł.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów 
przeciwnych.  
► Uchwała Nr XXXVI/219/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 listopada 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.  
 Projekt uchwały omówił pan Wójt, który informował, że zmiany w budżecie polegają 
na dotacji dla Środowiskowego Domu Samopomocy w Chromcu, dotacje z rezerwy                          
z subwencji oświatowej, na zakup sprzętu do pracowni na zajęcia kulinarne w ZS w Nowym 
Mieście. Jest też zabezpieczona kwota 15 000,00 zł na zakup nowego kotła do Przedszkola                
w Chociczy.  
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zaproponował głosowanie.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów 
przeciwnych.  
► Uchwała Nr XXXVI/220/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 listopada 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 12) Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 
 
Ad 13) Wolne głosy i wnioski. 

o Radna Julia Rzepka pytała Wójta Gminy o co chodzi w artykule zamieszczonym                 
w Gazecie Jarocińskiej pn. „Psi obowiązek”.  
Wójt informował Radną, że w chwili obecnej żyjemy w czasach, że w gazecie można 
napisać wszystko. Nieprawdą jest, że Wójt nie zajmuje się bezdomnymi zwierzętami. 
Zawsze na każde zgłoszenie Urząd reaguje, prawdą jest, że w tym roku przeoczono 
przyjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami. Urząd znalazł dom 
wielu zwierzakom, zwykle były to psy, było też zdarzenie, że w nocy transportowano 
potrąconego psa do kliniki. Często są telefony, że błąka się jakiś pies, a w efekcie 
okazuje się, że po prostu jakiś uciekł z podwórka. Jak Program był przygotowywany, 
to na zasadzie uzgodnienia Wójt umówił się z Burmistrzem Środy Wlkp., że w razie 
jakiegoś przypadku bezdomny pies zostanie przewieziony do komunalnego 
schroniska.  

o Sołtys wsi Rogusko pan Henryk Prochownik, proponował, aby zaczipować psy, 
zrobić rozeznanie ile to kosztuje i być może byłoby to dobre rozwiązanie.   

o Radna Zofia Kędziora, prosiła w imieniu mieszkańców ulicy Leśnej i Wiejskiej                      
o wyrównanie dróg.  
Wójt informował, że na drogach równanych tłuczniem robią się dziury, ale w tych 
obecnych warunkach pogodowych tego zrobić nie można. Takie drogi wyrównuje się 
w okresie letnim, bo faktycznie dziury się tam wybijają.  

o Przewodniczący prosił, aby Radni przemyśleli kiedy powinna odbyć się kolejna Sesja 
na której uchwalony zostanie budżet na rok przyszły. Przewodniczący na prośbę pani 
Skarbnik proponował 30 grudnia na godzinę 1000. Radni nie zgłaszali żadnych uwag.  

o Radny Jacek Nyczke pytał czy bilansują się koszty poniesione za wywóz odpadów. 
Wójt informował, że w budżecie się bilansuje, tyle środków ile było założone, tyle 
gmina wyda, jest ogłoszony przetarg na rok przyszły i już będzie on obowiązywał 
cały rok.  

o Radna Kędziora informowała, że słyszała w telewizji, że niezgodnym  jest pobieranie 
opłat za wywóz odpadów przez gminy. Będzie to jeszcze sprawdzane                                    
i nowelizowane.  
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o Pani Iwona Golińska- Kierownik OPS zapraszała na w imieniu własnym i Ośrodka 
Pomocy Społecznej na konferencję, podsumowującą projekt systemowy OPS-u, jest 
to zadanie po raz pierwszy realizowane przez Ośrodek.  

o Radna Zofia Kędziora informowała, że brała udział w konferencji, podczas której 
obecne były służby mundurowe, był też Burmistrz Środy Wlkp. Radna między 
innymi poruszyła sprawę, aby umożliwi ć poznanie kierowników dzielnicowych.                  
Pan Komendant Policji uważał, że jest to słuszna uwaga, i w swoim wystąpieniu 
wspominał, że dzielnicowi dostaną służbowe komórki, będą przygotowane ulotki                        
i do każdego mieszkańca ma taka ulotka dotrzeć ze zdjęciem dzielnicowych oraz                  
z numerem telefonu.  

 
Ad 14) Zamknięcie sesji  
O godzinie 1730 Przewodniczący zamknął XXXVI Sesję. 
 
Protokołowała                  Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy     Przewodniczący rady gminy 
Julita Ciarcińska-Wachowiak           /-/ Janusz Janicki 


